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Desenvolupament de la sessió 

El president obre la sessió.  

A) Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior 

S’aprova l’acta de la sessió anterior amb l’esmena del senyor Jordi Coronas i Martorell, 
del GMDUpB, d’incorporar a l’acta les dades que va aportar en la seva intervenció de 
rèplica a l’informe de la regidora sobre les línies de P3 d’escola concertada al Districte 
de Sant Andreu, atès que no disposaven de les dades del Districte d’Horta-Guinardó, 
següents: escola Joan Roca, 16 preinscrits; escola de l’Esperança, 11 preinscrits; 
escola Ramon Llull, 17 preinscrits.  

El senyor Lluís Bou i Dalmau, del GMDCiU, demana que consti en acta que el PP va 
fer arribar les aportacions al PAD en el moment oportú amb un annex, tal com el 
senyor Conde li ha dit després, amb la qual cosa rectifica el seu comentari en el 
Plenari extraordinari sobre que el PP no havia fet cap aportació al PAD, ja que el que 
volia dir és que no l’havia feta directament ni a la regidora i a ell mateix en la reunió 
que van tenir. 

B) Part informativa: 

a) Cartipàs 

No n’hi ha. 

b) Despatx d’ofici 

Comunicació de les resolucions incloses en el despatx d’ofici 

El Consell se n’assabenta. 

c) Informes 

1. De la regidora del Districte 

La regidora informa sobre les actuacions que han desenvolupat les diferents àrees de 
la manera següent: 

Àrea d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, Manteniment de la Via Pública, Mobilitat 
i Sostenibilitat 

Enumera les següents obres que ja estan executades: la segona fase d’arranjament i 
millores de la plaça de Vista Park, feta a finals del juny passat; la urbanització del camí 
de Mas Piteu a Sant Genís, feta al llarg de l’estiu; l’adequació del parc situat entre 
Sigüenza i Conca de Tremp; l’ampliació de la vorera al carrer Pintor Pradilla, a 
l’entrada del CEIP de la Font d’en Fargues, feta a finals del mes d’agost, l’objectiu de 
la qual era millorar la seguretat, sobretot de l’entrada i sortida dels alumnes d’aquesta 
escola; i la millora de les pistes de petanca a la plaça de la Clota on juguen les bitlles 
lleoneses. 

Destaca les obres següents que estan en procés d’execució: les obres d’urbanització 
vinculades a la millora de l’avinguda de l’Estatut; la urbanització dels carrers Hortal i 
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Batet a l’entorn de la plaça de Salvador Allende, així com també el projecte per tractar 
la superfície d’aquesta plaça; l’inici dels entorns segurs al voltant de les escoles al barri 
de la Font d’en Fargues, que és on hi ha més escoles en aquest Districte i on hi ha una 
demanda important, sobretot, de part de les AMPA; la millora que s’està fent del 
paviment i d’un conjunt de parterres al carrer Lledoner i a l’avinguda Jordà, en la zona 
de connexió entre els jardins que hi ha per facilitar el pas a les persones que tenen 
accessibilitat reduïda i també per facilitar-hi els accessos els dies de pluja; i, finalment, 
l’inici de la millora de les petanques, a la zona de dalt del parc de la Unitat. 

Àrea d’Igualtat d’Oportunitats, Qualitat de Vida i Seguretat 

Remarca la millora dels centres de Serveis Socials del Districte, ja que hi ha hagut una 
reducció molt important del temps d’espera en la primera visita. Concreta que s’ha 
passat d’una mitjana de gairebé 36 dies d’espera a només 12. Per tant, considera que 
s’ha fet un esforç i fa un reconeixement al personal d’aquests centres. 

Destaca el programa pioner «Temps d’estiu», que ha estat una petició de les entitats 
del Consell de Discapacitats del Districte. Admet que aquest programa no dóna una 
solució a totes les famílies que tenen persones discapacitades adultes al seu càrrec, 
però subratlla que obre una via per poder anar reforçant el fet que, bàsicament a 
l’estiu, existeixin uns espais d’acollida de les persones que pateixen discapacitat o que 
tenen una dependència bastant important perquè els seus familiars tinguin un temps 
per dedicar-se a si mateixos o per tirar endavant aquelles coses que segurament, 
mentre els estan atenent, no les poden fer. Conclou fent-ne una valoració positiva i 
anuncia que l’any vinent aquest programa es tornarà a editar. 

Dóna a conèixer el nou horari dels casals de la gent gran del Baix Guinardó, d’Horta i 
de la Vall d’Hebron. Especifica que en total hi haurà sis hores més d’obertura al públic, 
la qual cosa suposa una millora en el servei. Posa en relleu dos projectes, destinats a 
la gent gran, que són el Punt d’Atenció i l’Acompanyament als socis, que estan 
impulsats per entitats del Districte, a les quals la Federació Catalana del Voluntariat 
Social, l’Ajuntament de Barcelona i la Universitat Pompeu Fabra, els ha atorgat un 
premi que posa en valor la feina important que fan. 

Àrea de Coneixement, Infància, Adolescència i Joventut 

Subratlla l’aportació extraordinària de l’Ajuntament de Barcelona per un import de 2,5 
milions d’euros, destinada als menjadors escolars per al curs 2012-2013, que s’afegeix 
als 8,5 milions que l’Ajuntament de Barcelona ja hi inverteix. Recalca que és la primera 
vegada que l’Ajuntament de Barcelona cobreix totes les sol·licituds des del primer dia 
de classe. Valora positivament la campanya d’estiu dels patis oberts al barri, en què hi 
ha hagut tres escoles que han obert i hi han passat més de 200 persones al dia.  

Àrea de Comerç, Mercats i Relacions de Proximitat 

Dóna a conèixer que dissabte passat van inaugurar el nou casal de Montbau, un espai 
que ja existia però que estava en unes condicions que no afavorien el seu ús, per la 
qual cosa s’han fet obres de millora amb una molt bona valoració per part de les 
entitats del barri de Montbau. Comunica que, de moment, en faran ús tres entitats del 
mateix barri.  

Exposa que el comerç del Districte fa un esforç important per tirar endavant, per ser 
encara més propers i oferir més bons serveis, com ho demostren les mostres de 
comerç que es fan al llarg de l’any, les quals ja comencen a ser habituals, estan molt 
ben valorades i participen molts veïns i veïnes en el conjunt d’activitats que ofereixen. 
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Afegeix que el Districte també dóna el suport oportú i necessari per donar cobertura a 
aquestes iniciatives. Destaca la creació de la nova associació de comerciants del barri 
de la Teixonera, cosa que demostra que hi ha un conjunt de comerciants que tenen 
ganes d’involucrar-se més amb el barri i de millorar el servei que estan oferint als veïns 
i veïnes de la Teixonera. 

Posa en relleu les dotze festes majors que hi ha al Districte. Fa saber que en els últims 
mesos, hi ha hagut la Festa Major del Carmel, la de la Font del Gos, la de la Clota, la 
d’Horta, que és la tercera més important de la ciutat, i en aquests dies s’està celebrant 
la de Montbau. Creu que la valoració, en general, és molt positiva i afirma que no hi ha 
hagut cap incidència greu. Subratlla la gran participació ciutadana, el to molt festiu, i la 
molt bona resposta per part dels veïns i veïnes a les diferents comissions que fan 
possible aquestes festes. 

Fa notar la feinada de les entitats i també dels comerciants del Carmel per dinamitzar 
la plaça Pastrana, que va lligada a diferents actuacions que diferents serveis de 
l’Ajuntament de Barcelona hi estan duent a terme per fer que sigui una plaça on hi hagi 
un clima de convivència i que tothom en pugui fer ús.  

Àrea de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció del Districte 

Remarca la presentació del Pla de promoció econòmica i cultural d’Horta-Guinardó, 
que ha de servir per donar a conèixer el patrimoni, la història i el teixit associatiu que hi 
ha a Horta-Guinardó, tant als veïns i les veïnes del districte com a la tota la ciutadania 
de Barcelona, en general. Convida els assistents a visitar la web laciutatdelaigua.cat, 
tenint present que l’aigua és l’element que cohesiona els onze barris, que són molt 
diferents, però que tenen aquesta aigua com a element en comú, ja que l’aigua els ha 
anat vertebrant i els ha anat modulant com a districte, al llarg de la història. Fa saber 
que ja han començat a treballar amb les escoles del districte perquè es facin aquest 
element seu, i a través del fil conductor de l’aigua els nois i noies coneguin i 
s’involucrin més amb la història d’Horta-Guinardó. Anuncia que, en els propers mesos, 
començaran a treballar aquest projecte amb les entitats perquè s’hi sumin, se’l facin 
seu i també els serveixi per fer més visibles les activitats que les mateixes entitats 
impulsen. 

Fa saber que comença la dotzena edició de la Mostra de Teatre, que així es consolida 
com una molt bona iniciativa, en la qual participen totes les entitats de teatre amateur 
del districte: el Foment Hortenc, els Lluïsos d’Horta, l’Ateneu Hortenc, el Casal de la 
Font d’en Fargues, i el Mas Guinardó. Explica que són cinc teatres que, del 6 al 18 de 
novembre, han programat diferents obres teatrals al servei dels veïns i veïnes d’Horta-
Guinardó i també de totes les persones que vinguin de la resta de ciutat o del país. 

Remarca el Certamen Llobet, que ja va per la seva novena edició, i es consolida amb 
una oferta interessantíssima des del punt de vista de la qualitat musical. Recorda que 
l’objectiu del Certamen Llobet és reivindicar i també posar en valor la guitarra clàssica. 
En aquest sentit, els convida a entrar a la pàgina web per veure el programa que va 
del 25 d’octubre al 6 de novembre amb diferents ofertes de concerts a diferents espais 
de la ciutat i també del districte. Es refereix també a la dissetena edició de l’Stripart, 
que s’ha fet al Centre Cívic del Guinardó, amb la participació de 120 joves creadors i 
més de 4.000 visitants, i assenyala que és un espai més de cultura que es va 
consolidant a Horta-Guinardó. Conclou dient que Horta-Guinardó és molt rica en 
l’àmbit de la cultura, gràcies al conjunt d’entitats del districte. 

Convida els assistents a una taula rodona i a la inauguració d’una exposició, que han 
impulsat estudiants d’Arquitectura, sobre la recuperació de les fonts d’Horta-Guinardó, 
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que tindrà lloc dijous, a les set de la tarda, a la seu del Districte, i anuncia que després 
els convidaran a fer un tast d’aigües de les diferents fonts. 

Per acabar, destaca les activitats següents: la festa d’acollida dels nens sahrauís, que 
es fa cada any al centre cívic Mates i Ramis; la Marxa cap a la Independència de 
l’Assemblea Nacional Catalana, que va venir a la seu del Districte i els van rebre part 
del consistori; la magnífica iniciativa del Salvador Termes de recuperar la història 
d’Horta, a través del transport; l’acte d’homenatge a Salvador Allende; la celebració de 
la Diada Nacional de Catalunya a Horta-Guinardó, amb la participació de més de vint 
entitats del Districte a l’ofrena; la inauguració de l’exposició de fotografies històriques 
d’Horta, que cada any els ofereix el senyor Jaume Caminal, als Lluïsos d’Horta; i la 
festa que celebren cada any l’Associació de Propietaris i de Veïns del Mas Guinardó 
amb totes les entitats del Guinardó. Conclou dient que remarca aquest conjunt 
d’iniciatives perquè el que fan és enfortir la memòria històrica dels barris del districte i, 
d’alguna manera, també n’afavoreixen la promoció. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, li retreu que en el seu informe queda 
constatat que en el districte hi ha una gran activitat cultural i cívica, però que tenen 
més aviat una modesta acció política, ja que no hi ha massa referències al tema. 

Celebra que finalment, després de tres anys que s’aprovés una proposta a 
l’Ajuntament de Barcelona, a proposició del seu grup, s’hagi posat en marxa la xarxa 
ortogonal de busos, que ha de tenir més freqüència, que ha de ser més ràpida, més 
intuïtiva i que ha de permetre descongestionar el metro, i de la qual, concretament, en 
el districte passen les línies H6 per la ronda del Guinardó i la B21, que baixa des de 
Montbau, i que tenen un punt d’intercanvi a la plaça d’Alfons X.  

Amb tot, afirma que el fet que s’implanti una xarxa ortogonal no vol dir que el seu grup 
no aposti pel transport de proximitat als barris i, en aquest sentit, manifesta que estan 
absolutament en contra de les retallades que s’han fet amb el bus de barri, 
especialment en aquells barris que tenen dificultats d’accessibilitat perquè són 
costeruts, com passa en els del districte. Expressa la seva sorpresa pel fet que un 
responsable de TMB hagi delegat la responsabilitat de posar en marxa un servei de 
bus, que s’ha pactat amb els veïns i veïnes, d’una associació de veïns a una altra. 
Demana a la regidora que posi aquests responsables de TMB al lloc que els pertoca, 
que és garantir el servei de transport públic i no enfrontar associacions de veïns de 
barris diferents. 

Comenta que, el mes d’agost, la línia 5 va patir una tallada per motius tècnics entre 
Horta i la Vall d’Hebron i constata que, tot i que hi havia un servei de bus alternatiu, 
sobtava el fet que, en sortir de l’estació de Coll-Teixonera, hi havia un rètol que 
indicava que si volies anar en direcció Horta la distància al bus alternatiu eren 540 m, i 
si volies anar en direcció a la Vall d’Hebron eren 760 m. Pregunta si això en un barri 
costerut com aquell és una alternativa de transport públic adequada, ja que de tornada 
la pujada és considerable. 

Vol saber les actuacions que es duran a terme en el que queda de mandat si no hi ha 
un Pla d’actuació del Districte aprovat. Opina que les ordres del dia dels consells 
plenaris, com la d’avui, continuen estan força buides de contingut i hi ha grans 
planejaments que esperen ser engegats i també hi ha barris amb un dèficit històric en 
inversions que esperen la seva oportunitat. Per tant, atès el fracàs en la recerca de 
suport per al PAD, vol saber si tiraran endavant amb les necessàries reformes 
projectades en els dos grans planejaments, aprovats en el mandat passat, de Tres 
Turons i del Carmel, i amb el seu calendari d’execució, o si optaran per congelar, una 
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vegada més, aquests projectes com el del parc dels Tres Turons, que fa més de 
cinquanta anys que esperen que sigui una realitat. 

Dóna a conèixer que ahir el seu grup municipal i el seu president, el senyor Jordi 
Portabella, va arribar a un acord en el PAM amb l’alcalde Trias, que es basa en tres 
eixos de ciutat que són: un, construir eines de capital d’estat a Barcelona, ja que el 
PAM no pot ser aliè al moment històric que està vivint el país; dos, promoure mesures 
econòmiques contra la crisi; i, tercer, fer un aprofundiment democràtic en la 
participació ciutadana.  

Comunica que les demandes que han plantejat són: que l’Estat espanyol cedeixi 
definitivament els terrenys del port i del Fòrum; que cedeixi l’edifici del Banc 
d’Espanya, on proposen que s’ubiqui la hisenda pròpia, i els dels sindicats i Correus, 
on també proposen que s’ubiqui la biblioteca provincial que l’Estat espanyol hauria 
d’haver fet i que encara no l’ha feta; la creació d’un comandament únic per a les 
infraestructures de ciutat com són aeroport, port, AVE, Zona Franca i Rodalies; i 
restablir les polítiques d’internacionalització de les empreses per aprofitar oportunitats 
de negoci a la ciutat, però també a altres ciutats del món, estimulant l’exportació i 
l’aterratge d’empreses allà, de la qual cosa indica que hi ha l’antecedent dels consolats 
de mar, que ERC va demanar que es posessin en funcionament a l’anterior govern i 
que l’actual va suprimir, arran d’un pacte pressupostari amb el PP.  

Afegeix que també proposen fer consultes ciutadanes d’àmbit de ciutat i de districte, i 
fa saber que el seu grup va fer l’aportació al PAD, encara que no s’ha aprovat, que en 
els consells de barri hi poguessin votar de manera vinculant temes que fossin 
competència del Districte. Fa saber que s’ha aprovat un pla contra la contaminació 
atmosfèrica. I per acabar, demanen que es tiri endavant un pla contra el fracàs escolar 
i un pla per a l’autosuficiència energètica. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, diu que avui continuen sense 
saber les inversions que el govern municipal farà al Districte, ja que aquest govern ha 
estat incapaç d’aconseguir un mínim consens per aprovar el PAD, per la qual cosa 
avui tampoc no tenen cap certesa del seu full de ruta.  

Opina que el govern municipal no ha pres cap compromís per considerar el Pla 
d’equipaments, que va ser aprovat per unanimitat per part d’aquest Consell Plenari, i ni 
tan sols han plantejat fer-ne una revisió. En aquest sentit, els emplacen perquè iniciïn 
el procés per revisar-lo, ja que avui cal, en el Districte, tirar endavant nous 
equipaments. En posa com a exemples l’escola de música municipal de Can Fargues, 
que fruit d’una llarga reivindicació veïnal, és pública ja fa tres anys, i s’exclama que 
encara no s’ha iniciat ni la rehabilitació ni l’obertura dels jardins; i el Casal de Montbau, 
que admet que suposa una millora per al barri però es pregunta si la utilització 
d’aquest equipament per part de les entitats significa renunciar al casal infantil que 
s’havia plantejat també en aquest espai i, per tant, a altres equipaments que també 
són necessaris. Pensen que, en el si del Pla d’equipaments, en aquesta peça es 
podria haver fet un projecte més ambiciós que donés més serveis al barri. 

Considera que, ara més que mai arran de la situació econòmica actual, cal planificar 
actuacions amb visió de conjunt i, sobretot, amb un ampli consens, cosa que vol dir 
posar al dia el Pla d’equipaments actualment vigent. Afirma que els equipaments són 
vitals i els necessiten, però demana que no els facin en funció d’acords o algunes 
servituds vers el PP que avui el govern municipal té, sinó que els facin des del 
consens ampli i del treball amb la ciutadania. En aquest sentit, els retreu que no 
sembla la manera més racional d’administrar els recursos plantejar, per exemple, 
equipaments esportius o un espai d’entitats en un solar com el d’Indústries Muñoz, fruit 
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d’un acord que han fet amb el PP, quan a l’entorn immediat tenen el Martinenc, 
l’Europolis i el Mas Guinardó com a espais d’entitats, i el Casal Pirineu, que des de 
Can Baró estan demanant que es potenciï i que aprofitin el solar de la Baronense que 
hi ha al costat per fer un pol d’equipaments important al barri, quan també hi ha el 
Centre Cívic allà a tocar mateix. Pel que fa al transport públic, demanen que 
reconsiderin el restabliment del servei del 112 i que no generin un problema nou amb 
el 185.  

Expressa també el malestar vers la passivitat del govern municipal en relació amb les 
retallades que s’estan produint vers els drets de les dones. Lamenten que la regidora, 
que a més és regidora de Dona de la ciutat, avui no escolti les dones de la ciutat i 
estigui pactant retallar els drets fonamentals i impulsar polítiques conservadores amb 
el PP. Recorda que el 28 de setembre de 2012 moltes dones de la ciutat es van 
manifestar contra la reforma restrictiva de la Llei de salut sexual i reproductiva i de la 
interrupció voluntària de l’embaràs, que el Govern espanyol pretén impulsar. Comunica 
que el seu grup ha presentat una declaració institucional per oposar-se a aquesta 
reforma i per mostrar el seu suport a les mobilitzacions d’aquestes dones de la ciutat, a 
la qual CiU i PP s’hi han oposat, cosa que suposa que, avui, aquest Consell Plenari no 
es pugui pronunciar a favor de donar suport a les dones de la ciutat que es van 
manifestar. Vol informació sobre el fet que avui en el Centre Integral d’Atenció a 
Persones sense Llar, que està al barri d’Horta, hi ha places lliures, quan aquest servei 
és absolutament necessari i tenien entès que hi havia una llista d’espera.  

Fa esment de l’èxit que, un any més, va tenir l’acte d’homenatge a Salvador Allende i 
manifesta que li ha sorprès molt gratament que la regidora l’hagi qualificat d’acte 
institucional en la seva intervenció, amb la qual cosa entenen que el govern municipal 
recupera el caràcter institucional que aquest acte té i que, a partir d’ara, el Districte 
col·laborarà plenament a preparar-ne el quaranta aniversari. Afegeix que els consta 
que ja hi ha una comissió ciutadana que ha començat a treballar-hi amb moltes ganes i 
energia perquè aquest acte d’homenatge sigui un gran èxit, amb més presència que 
mai de ciutadans i ciutadanes. Conclou felicitant l’organització que ho ha fet possible i 
també es congratula que el Districte hagi replantejat la seva posició sobre aquesta 
celebració. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, dóna les gràcies a CiU per la 
rectificació que ha fet sobre que el que va dir el senyor Bou en el Plenari extraordinari 
que el PP no havia fet aportacions al PAD.  

Constata que finalment el tema de la Vall d’Hebron sembla que es desembussarà, tret 
que CiU s’hi oposi a la remodelació, tal com va dir a la passada Comissió d’Economia. 
Recorda que aquesta remodelació va ser aprovada pel PSC i ICV-EUiA, amb 
l’abstenció d’UpB-ERC. Creu que és molt important que es remodeli d’una vegada per 
sempre el mercat de la Vall d’Hebron i també ho és que es compleixin els terminis que 
abans de final d’any es faci un projecte executiu i que, a partir del 2013, es vagi fent la 
remodelació del mercat de la Vall d’Hebron. 

En aquest sentit, llegeix la proposta del PP que es va aprovar: «Es remodelarà el 
mercat de la Vall d’Hebron en el mateix emplaçament on està situat actualment, 
presentant un projecte executiu abans d’acabar el 2012 i començant les obres durant 
el 2013, sense renunciar a un futur trasllat del mercat», i recorda una frase del senyor 
Trias, alcalde de Barcelona, que va dir: «El que s’aprovi a l’Ajuntament es realitzarà.» 
Per aquest motiu assegura que faran un seguiment continu perquè es compleixi 
aquest acord al més aviat possible. 
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Comenta que, a la pàgina 63 de l’acta del dia 3 de juliol, la regidora li va contestar que 
no havia percebut la brutícia al túnel de la Rovira, i es queixa que no hi han fet res, 
amb l’agreujant que està pitjor que al mes de juliol, cosa que fa que la ciutadania en 
tingui una imatge d’abandonament i de manca de neteja. Vol saber si en té la 
competència Foment, la Generalitat de Catalunya o l’Ajuntament de Barcelona.  

Retreu a la regidora que s’ha oblidat de dir que l’1 d’octubre va ser el Dia Internacional 
de la Gent Gran i, en aquest sentit, el seu grup vol fer un reconeixement a totes les 
persones que de manera voluntària treballen amb aquest col·lectiu. Afirma que 
s’alegren de les 133 adhesions d’entitats a la campanya «Gent gran, un gran actiu de 
Barcelona», però pensen que hi ha altres mesures urgents respecte a la gent gran que 
han de treballar com, per exemple, un nou Pla municipal de la gent gran 2012-2015, ja 
que l’anterior va deixar d’estar vigent el 2010. Sol·liciten que facin un pla integral 
contra el maltractament d’aquest col·lectiu i que eliminin les llistes d’espera en els 
serveis bàsics com ara el d’assistència. Quant als discapacitats, valoren molt 
positivament la iniciativa que s’està fent a Horta, però el seu grup proposa que també 
es desenvolupi cada any en un barri diferent, atès que aquests discapacitats tenen una 
mobilitat molt reduïda i, generalment, els seus pares són grans per acompanyar-los a 
Horta. 
 
Finalment, comenta que, davant la crisi econòmica que afecta la societat i 
especialment els nens, l’Ajuntament de Barcelona ha de fer unes aportacions als 
menjadors escolars que siguin suficients. Recorda que, en el curs 2011-2012, es va 
ampliar el nombre de sol·licituds i demana que es faci un desglossament de les raons 
per les quals alguns nens no han pogut aconseguir aquest ajut. Quant al període obert, 
critica que només es podia ampliar ajudes a les famílies que les han demanades, i 
opina que s’havia de plantejar també ajudes a les famílies amb una situació econòmica 
negativa sobrevinguda. Per acabar, afirma que les carmanyoles seran una realitat de 
nou a les escoles i que han d’estar preparats per a problemes tant de desnutrició com 
de desigualtats, així com també per al descontrol sobre els alumnes amb problemes 
alimentaris. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, valora positivament que s’hagi reduït 
sensiblement la llista d’espera per a la primera visita als centres de Serveis Socials i 
que s’hagin augmentat les hores d’obertura dels tres casals de gent gran. En relació 
amb la gent gran, recorda que ahir es va celebrar el Dia Internacional de la Gent Gran i 
que aquest any se celebra l’Any Europeu de l’Envelliment Actiu i de la Solidaritat. 
Comenta que l’esperança de vida es va allargant, com ho demostren els 26 avis i àvies 
centenaris que tenen al districte i que, com cada any, seran homenatjats, i afegeix que 
és un repte sobre el qual han de continuar treballant que aquesta esperança de vida 
estigui acompanyada de la millor qualitat possible. 

Constata que han trobat informacions contradictòries en la web del Districte sobre la 
Mostra de Teatre; concretament, explica que hi ha un fulletó en el qual s’indica que 
l’entrada serà gratuïta, mentre que a la notícia més detallada es parla d’un preu 
d’entrada de 3 euros. Comenta que han detectat més d’un error en aquesta pàgina 
web i pensa que aquests errors denoten una falta de rigor per part del govern del 
Districte, i demana que, abans de publicar-hi res, comprovin que el que hi diuen 
s’ajusta a la realitat. 

Pregunta quin són els criteris que apliquen sobre els temes de protocol, ja que els 
sorprèn veure com, d’una banda, s’anuncia públicament l’assistència del president 
d’aquest Consell, el senyor Jordi Martí, a l’acte d’inauguració del Casal Montbau sense 
que ell ho hagi confirmat, i com, de l’altra, s’envien invitacions institucionals en les 
quals hi figura el nom del president sense que ell en tingui coneixement i com s’envien 
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també invitacions en què no hi figura sense que ni tan sols se li hagi preguntat si pot 
assistir-hi o no.  

Pel que fa a les festes majors, fa un reconeixement a la feina feta i envia una felicitació 
a totes les comissions, associacions de veïns, entitats i al voluntariat, sense l’esforç 
dels quals i les hores de feina que hi dediquen aquestes festes no serien possibles. 
També felicita al senyor Joan Termes per l’exposició de documents sobre el transport 
històric a Horta, en el Centre Cívic Matas i Ramis. Retreu a la regidora que ha 
esmentat l’homenatge a Salvador Allende, però que no ha dit res de l’acte sobre les 
brigades internacionals que es farà el proper dia 27 d’octubre, del qual volen saber si 
continuarà tenint el suport institucional que havia tingut fins ara o si el Districte es 
limitarà a donar només el suport d’infraestructures que l’activitat necessita.  

Comenta que han sabut, i no precisament a través de la Comissió Consultiva 
d’Urbanisme de la setmana passada, que l’Ajuntament de Barcelona impulsa una 
iniciativa anomenada Pla BUITS, amb la qual pretén afavorir la implicació de la 
societat civil en la definició, instal·lació i gestió d’una vintena d’espais buits de la ciutat 
per dinamitzar-los i integrar-los a la ciutat, dos dels quals es troben ubicats, un al barri 
d’Horta i l’altre al Carmel. Afirma que, tot i que la iniciativa no els sembla malament, ja 
que l’aprofitament d’espais de titularitat pública sempre són una bona notícia, troben 
que les condicions que s’estableixen no són massa engrescadores, ja que dubten que, 
especialment en aquests moments, hi hagi entitats i associacions sense ànim de lucre 
que tinguin la capacitat econòmica suficient per poder fer ni que sigui anivellar els 
solars. Amb tot, diu que esperaran els resultats.  

Tot seguit, indica que davant la preocupant situació en què es troba el sistema 
educatiu amb les retallades que pateix, no entenen com és que fins ara no s’ha 
convocat el Consell Escolar per poder fer front a les preocupacions i als problemes 
amb què han començat el curs els centres del Districte. 

Per acabar, lamenten que s’hagi hagut de retirar la declaració institucional que havien 
presentat per tal que aquest Consell de Districte donés suport al moviment de dones 
de la ciutat que vol exigir al Govern espanyol que no modifiqui la Llei de salut sexual i 
reproductiva. Fa avinent que aquesta declaració que han retirat és idèntica en el seu 
contingut a la que havia presentat el seu grup municipal a la Comissió de Qualitat de 
Vida, Igualtat, Joventut i Esports. Explica que, tot i que ja havia estat signada per la 
regidora de Dona i Drets Civils, la senyora Francina Vila, va perdre de manera 
inexplicable i a última hora el suport del govern de CiU. Denuncien aquí que el govern 
municipal no doni el suport a la defensa del dret de les dones a decidir sobre allò que 
les afecta directament només a elles. 

La regidora respon al senyor Conde que el projecte de la Vall d’Hebron està plenament 
en sintonia amb el que el govern del Districte ha expressat sempre en aquesta sala i 
en les diferents reunions que han tingut amb els afectats, en el sentit que, si finalment 
no tirava endavant la iniciativa de la Llosa, farien les inversions oportunes per 
actualitzar el mercat perquè pugui donar els serveis necessaris. 

Afirma que el Districte s’ha afegit a la commemoració de l’Any Europeu de 
l’Envelliment Actiu amb un conjunt d’activitats dels diferents casals de gent gran del 
Districte, que fan una feina molt important i que són molt actius. Fa avinent que 
treballen totes les polítiques de promoció de la gent gran i també d’atenció 
conjuntament amb la comissionada de la gent gran de l’Ajuntament de Barcelona. 
Reitera que valoren molt positivament el programa que han ofert aquest estiu a les 
famílies que tenen al seu càrrec persones amb discapacitat i dependents, i anuncia 
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que estan treballant amb la Tinència d’Alcaldia de Qualitat de Vida la possibilitat que 
aquest programa tingui un increment i una major presència a més barris del districte. 

Insisteix que l’Ajuntament de Barcelona inverteix 8,5 milions en ajudes als menjadors 
escolars i que aquest any hi ha un increment extraordinari d’aquesta aportació en 2,5 
milions més. I torna a remarcar que és la primera vegada que no hi ha cap família que 
es quedi sense aquest tipus de servei des del primer dia que els seus fills van a 
l’escola. 

Agraeix al senyor Coronas les aportacions que el seu grup els han fet arribar i que 
s’estan negociant a la Casa Gran. Respecte a la solució que estan aportant per poder 
donar sortida als problemes del transport a Sant Genís en els dies festius, creu que no 
es poden descontextualitzar determinades afirmacions o declaracions que es van fer 
en una reunió i, en aquest sentit, considera que el representant de TMB en cap 
moment va voler delegar als veïns i les veïnes cap competència que és pròpia dels 
districtes o del govern municipal, sinó que, més aviat, va ser una crida al consens. 
Informa que el Districte està treballant per donar resposta als problemes 
d’accessibilitat que genera l’orografia dels carrers al barri. Recorda que el servei de la 
línia 5 es va parar durant uns dies del mes d’agost per fer-ne el manteniment, i 
assegura que es va informar els afectats perquè poguessin tenir alternatives de 
transport.  

Declara que el govern municipal continuarà treballant i impulsant un conjunt de 
mesures per dignificar la vida de les persones que viuen en l’àmbit d’actuació dels 
Tres Turons, i que també atendran de manera individualitzada a cada un dels afectats. 
En aquest sentit, comunica que ja hi ha una persona de referència de l’àrea 
corresponent de l’Ajuntament de Barcelona amb la qual hi estan treballant. 

Tot seguit, aclareix que ni el PAD ni el PAM no són ni obligatoris ni perceptius, però 
són indicatius, i afirma que encara que la resta de forces polítiques no ha donat aquí 
suport al PAD, el govern municipal té un pla d’actuació, que està en el fons d’aquest 
document, i assenyala que algunes de les aportacions que van fer els grups polítics 
també formen part d’aquest Pla d’actuació d’aquest govern. Conclou assegurant que 
tiraran endavant i donaran compliment a tots aquells objectius que s’han marcat. 

Contesta a la senyora Mir que l’actitud d’aquest govern no ha canviat mai respecte a 
l’acte d’homenatge al president Salvador Allende i que sempre han estat al costat de 
les entitats que volien tirar endavant amb la seva organització. Fa un reconeixement a 
la comissió ciutadana, que també es va involucrar d’una manera activa perquè fos 
possible aquest acte. Creu que és important que les entitats impulsin iniciatives com 
aquesta i pensa que és l’obligació dels governs ser-hi al costat si aquesta iniciativa és 
prou important i té prou ressò, i en aquest cas, admet que ho és. Respon que el servei 
d’Horta que atén les persones sense sostre està centralitzat pels Serveis Socials i que 
les places es van distribuint segons la demanda. Desconeix el cas concret que 
esmenta la senyora Mir, però apunta la possibilitat que hi hagi hagut places vacants 
uns dies, encara que indica que segurament és perquè no hi havia usuaris per a 
aquest tipus de servei.  

D’altra banda, fa saber que començaran les obres de rehabilitació de la masia de Can 
Fargues aviat i que explicaran el projecte als veïns i veïnes interessats perquè hi 
puguin dir la seva, com també l’exposaran als grups polítics perquè els puguin fer 
arribar les seves consideracions. Creu que la recuperació del gimnàs de Montbau és 
un bon model aplicable, sobretot tenint en compte la situació de crisi actual, ja que 
opina que la inversió que han fet en el gimnàs de Montbau de recuperació de l’espai i 
l’impacte que això tindrà sobre el barri és un bon exemple per demostrar que amb poc 
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es pot fer molt. En aquest sentit, pensa que no és una renúncia a res, sinó que és una 
opció de millorar un espai, de recuperar-lo i de donar-li un ús veïnal i per a les entitats 
de Montbau perquè el puguin tirar endavant, se’l facin seu i puguin dinamitzar-lo i 
estigui a ple rendiment. Respecte al retret que els ha fet la senyora Mir sobre que el 
govern crea problemes entre associacions de veïns, opina que, ans al contrari, el que 
fa el govern és donar solucions, ser realistes, ser pragmàtics i, davant una situació 
complicada, oferir alternatives perquè hi hagi un conjunt de serveis que funcionin.  

Pel que fa a la declaració institucional, creu que en determinades qüestions no es pot 
ser oportunista, sinó que s’ha de ser rigorós i, per tant, pensa que el que han de fer és 
posicionar-se quan hi hagi elements tangibles, o lleis en marxa, o posicionaments 
marcats que els permetin expressar les seves opinions a tots. En aquest sentit, afirma 
que, a dia d’avui, l’únic que tenen són les declaracions d’un ministre i, per tant, destaca 
el to oportunista de diferents grups polítics a l’hora de plantejar aquestes declaracions. 

En relació amb la dependència del govern municipal amb el PP, puntualitza que el que 
fan és escoltar a tots els grups polítics i recollir les bones propostes que els fan arribar. 
Respecte al fet que no tenen full de ruta, replica que el govern municipal té un pla que 
van presentar en l’anterior Plenari, en el qual estan marcats els objectius que pensen 
complir en aquest mandat, ja que totes les actuacions previstes són les que creuen 
que podran executar, tenint en compte les inversions que, a dia d’avui, poden 
disposar. Conclou dient que si no hi ha més consens, d’alguna manera és culpa dels 
grups polítics que no hi van votar a favor, ja que el govern municipal ha tingut voluntat 
de consens en incorporar més del 70% de les propostes dels diferents grups 
municipals. Quant al Pla d’equipaments, recorda que encara és vigent i diu que molts 
dels equipaments previstos en el PAD ja estaven recollits en el Pla d’equipaments com 
ara l’UA3, la Llosa de la Vall d’Hebron i la Teixonera. 

Contesta al senyor Martínez que la figura del president és institucional dels consells de 
Districte i, de fet, els representa a totes i a tots perquè presideix precisament aquest 
Consell. Per tant, afirma que vetllen, i la regidora d’una manera particular, perquè la 
seva presència sigui la que pertoca, tenint en compte el que suposa aquesta figura. 
D’altra banda, reconeix que potser hi ha hagut alguns errors i creu, però, que no cal 
que s’esperin als plenaris per explicar-los-ho. Li sembla que el president té una 
assessora que l’acompanya i que, per tant, també té en compte la seva agenda i la 
seva participació en el Districte, i que també hi ha una consellera tècnica que intenta 
atendre a tots i a totes, i, per tant, considera que si hi ha algun desajustament el que 
haurien de fer és comunicar-ho i miraran de resoldre-ho. Pensa que tampoc no cal que 
esperin als plenaris per comunicar els errors a la pàgina web, sinó que només cal que 
els diguin quins són i els corregiran.  

Assegura que l’acte dels brigadistes tindrà el caràcter de cada any i afegeix que ja han 
començat a fer reunions per preveure l’organització. Respecte al Pla BUITS dóna a 
conèixer que el Districte informarà les entitats, estarà al seu costat i facilitarà els 
tràmits perquè les entitats d’Horta-Guinardó s’hi puguin presentar i puguin gestionar 
aquests espais. Quant al Consell Escolar fa avinent que rebran la convocatòria en els 
propers dies i anuncia que està previst per al 17 d’octubre. 

Finalment, es congratula de les declaracions del senyor Martínez reconeixent i agraint 
la feina i el conjunt de mesures que impulsa el govern del Districte i també perquè és 
la primera vegada que no diu que aquesta feina i aquestes mesures ja les havia fet el 
govern anterior.  

El senyor Coronas replica al senyor Conde que si el PP està malhumorat amb l’acord 
del PAM entre CiU i UpB vol dir que alguna cosa han fet bé, almenys des d’un punt de 
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vista nacional. Opina que el PP no és un partit que estigui qualificat per parlar de 
desigualtats, per exemple, en Educació, ja que vol que els alumnes catalans vagin a 
una escola o a una altra en funció de la llengua que parlen, i el Govern central ha 
abaixat en picat les inversions en aquest àmbit, i també nega a Catalunya allò que 
l’Estatut va fixar en el seu dia, que són les inversions que han de venir a Catalunya via 
pressupostos generals de l’Estat. Es lamenta que no hagi reeixit la declaració 
institucional, que ha promogut el seu grup de suport en una resolució que va aprovar el 
Parlament de Catalunya, que afirmava que Catalunya ha d’iniciar una nova etapa 
basada en el dret a decidir i s’ha de fixar una consulta a la ciutadania a tal efecte, 
preferentment en la propera legislatura.  

Constata que hi ha una certa preocupació ciutadana per la deixadesa dels espais 
públics del Districte i, tot i que admet i valora positivament que en aquest tema s’actuï 
en funció de les peticions ciutadanes, com ho han pogut comprovar en les comissions 
consultives, opina que també hi ha d’haver una certa previsió i una planificació del 
manteniment de l’espai públic. Pel que fa al manteniment dels espais privats, creu que 
s’hauria de recordar als propietaris que tenen l’obligació de fer un manteniment 
d’aquests espais perquè no siguin ni insalubres, ni perillosos, ni estiguin degradats. 

La senyora Mir pren bona nota de l’inici de l’actuació a Can Fargues i diu que en faran 
el seguiment. Manifesta la seva preocupació amb la intervenció de la regidora pel que 
fa al que la regidora entén com a suport institucional, que no és precisament el que la 
resta de grups entenen. Expressa la seva inquietud pel suport institucional que rebrà 
l’acte dels brigadistes, tot i que valora molt positivament la feina que fa la comissió 
organitzadora, i afegeix que enguany la proposta és homenatjar el senyor Moisès 
Brogi. S’exclama que la regidora no ha aclarit si revisaran el Pla d’equipaments i 
considera que ja l’haurien d’haver revisat. Reconeix que el Pla és vigent fins al 2020, 
però opina que ara és el moment d’establir prioritats i que la ciutadania tingui 
l’oportunitat de fer aquesta priorització. A més, assenyala que el govern ha incorporat 
equipaments en el seu PAD que no estaven inclosos en el Pla d’equipaments, per la 
qual cosa pensa que és oportú fer-ne la revisió. 

 

Pel que fa a la Teixonera, afirma que donen suport a la demanda de l’Associació de 
Veïns perquè arrangin l’entorn de la sortida del metro d’Arenys. Afegeix que també hi 
ha el problema que cada vegada que plou s’atura l’ascensor i les escales mecàniques, 
per la qual cosa demana que instin l’empresa BIMSA perquè solucioni aquest 
problema, que realment representa una dificultat important. Per acabar, assegura que 
tindran el suport del seu grup al projecte de «Temps d’estiu», ja que comparteixen 
l’opinió que és un bon projecte i demanen que l’estenguin a tots els barris i també a 
altres períodes de l’any. 

El senyor Conde replica al senyor Coronas que, en les darreres eleccions, el seu grup 
només va obtenir dos regidors, mentre que el PP en té nou. Recorda que l’acord amb 
el PP en els pressupostos municipals va fer que la partida inicial destinada als ajuts a 
menjadors escolars s’incrementés en 3 milions d’euros, cosa que diu que va permetre 
que tots els nens que estaven en llista d’espera, i que complien els requisits però no 
estaven en la primera instància, poguessin tenir dret a la beca menjador. 

D’altra banda, manifesta la preocupació del seu grup pel fet que el període de 
sol·licitud de les bonificacions de l’IBI a les vídues és molt curt i s’ha obert massa tard, 
concretament del 21 al 30 d’octubre, cosa que farà que els beneficiaris hauran pagat 
gairebé la totalitat del rebut i hauran de reclamar la bonificació amb efectes retroactius. 
També es queixa que hi ha hagut una manca d’informació sobre la subvenció del 50% 
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al rebut de l’IBI per als majors de 65 anys, ja que la majoria dels beneficiaris no 
coneixen la possibilitat d’acollir-se a aquesta subvenció de caràcter social. Demana 
explicacions sobre el perquè el projecte d’implantació d’ascensors de la baixada de 
Palautordera, que és del 14 de juny de 2011, encara no s’ha dut a terme.  

El senyor Martínez diu que reconèixer la feina ben feta és de justícia. Aclareix que si 
fan referència en el Plenari sobre qüestions protocol·làries és perquè, malgrat haver-
les plantejat diverses vegades en altres llocs, no hi han obtingut cap resultat, per la 
qual cosa han pensat que potser dient-les en el Plenari tindrien més ressò i que, 
d’alguna manera, els farien cas. 

S’exclama que no li ha contestat si la Mostra de Teatre s’haurà de pagar o no, ni si 
l’homenatge als brigadistes comptarà amb la presència institucional o no, ni si han 
convocat o convocaran el Consell Escolar.  

La regidora contesta al senyor Conde que la bonificació que afecta les persones 
vídues no és competència estricta del Districte, però afirma que faran arribar el seu 
comentari a qui pertoqui. Pel que fa a les escales de la baixada de Palautordera, 
constata que no estan recollides en el PAD com a possibles inversions, atès l’elevat 
cost i perquè segurament es va trobar oportú prioritzar altres tipus d’actuacions. 

Respon al senyor Coronas que el govern del Districte té una visió global i ja té 
identificats els problemes de manteniment. Puntualitza que el que fan amb la 
ciutadania és intentar consensuar i arribar a acords per prioritzar aquestes actuacions. 

Contesta a la senyora Mir que el govern del Districte, com sempre, estarà al costat de 
les entitats per donar-los suport a les seves iniciatives amb les infraestructures, la 
difusió i la presència també, si cal, dels consellers i de la regidora mateix. Pel que fa al 
Pla d’equipaments, reitera que és vigent i que les prioritats que la senyora Mir demana 
ja les han marcades conjuntament amb els veïns i veïnes del districte a l’hora 
d’elaborar el PAM. 

Respon al senyor Martínez que el preu de la Mostra de Teatre és de 3 euros, que ha 
estat consensuat amb les entitats, i que hi haurà presència institucional en l’acte dels 
brigadistes.  

El Consell se n’assabenta. 

C) Part decisòria: 

a) Propostes d’acord 

2. Informar favorablement, de conformitat amb allò disposat a l’art. 23.2.f) de la 
Carta de Barcelona, la modificació puntual del Pla de millora urbana T1 «La 
Taxonera» per a l’ajust d’usos de la clau 18, La Vall d’Hebron, promoguda per 
Residencial Nou Hebron, SL 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, presenta la proposta d’acord. 
Argumenta que la Modificació puntual del Pla de millora urbana T1 de la Teixonera té 
per objectiu ajustar els usos de la clau 18 que incorporen tres volums d’aquest 
planejament. Afegeix que també s’aprofita aquesta modificació per ajustar les rasants 
que han estat afectades pel planejament contigu, Teixonera 2, que modificava 
aquestes rasants, i els espais verds i públics propers i contigus a la unitat de 
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planejament Teixonera 1. Comunica que, en aquest nou redactat, s’incorpora el Decret 
llei 1/2009, de 22 de desembre, d’ordenació d’equipaments comercials, amb la nova 
llei i la nova classificació d’espais comercials. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta el vot a favor del seu 
grup, ja que entenen que la definició d’usos no afecta en cap cas ni la peça que està 
destinada a equipament ni l’habitatge protegit. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, expressa el vot a favor del seu 
grup, ja que pensen que cal ajustar les rasants i, per tant, garantir la continuïtat entre 
Teixonera 1 i Teixonera 2, i perquè entenen que, en ser un projecte privat, vulguin 
ampliar-ne els usos. Demana un compromís del govern municipal per definir la 
destinació de l’equipament públic, que el privat ha de cedir a l’Ajuntament de 
Barcelona, i reclama que el compleixin. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, manifesta el vot a favor del seu grup i 
sol·licita que l’equip de govern el faci amb celeritat i que no s’allargui en el temps com 
va passar amb el de Teixonera 1. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, expressa el vot a favor del seu grup, 
i vol que els aclareixin quina part serà pública i quina privada.  

El senyor Puelles puntualitza que en la memòria de gestió es diu literalment que «la 
proposta no té cap incidència en la producció d’habitatge protegit o dels tipus 
d’habitatge assequible previstos al Pla de millora urbana» i que «no signifiquen 
increments d’aprofitaments, sostre, ocupació o densitat». Considera que, quan tinguin 
la previsió d’acabament de les obres, serà el moment de veure les necessitats 
d’equipaments que hi ha al barri i, aleshores, definir el nou equipament. 

S’aprova la proposta per unanimitat. 

3. Informar favorablement, la proposta rebuda de la Ponència de Nomenclàtor 
de la denominació de mirador de Joan Sales situat al camí de Can Mora, al 
final del carrer Portell, espai públic compartit pels districtes de Gràcia i 
d’Horta-Guinardó 

El president presenta la proposició d’acord. Subratlla la importància de l’escriptor Joan 
Sales com un dels cabdals de la literatura catalana. Fa avinent que ja té un carrer en el 
districte, al barri de Montbau, però li sembla que és del tot pertinent que vora de la 
casa on va viure durant molts anys tingui aquest mirador.  

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, expressa el vot a favor del seu grup, 
tot i que puntualitza que el senyor Joan Sales ja té un carrer al districte. D’altra banda, 
constata que el districte té un dèficit notori de noms de dones als espais públics, per la 
qual cosa considera que estaria bé que, de tant en tant, apliquessin aquesta norma. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, manifesta el vot a favor del seu 
grup. També subscriu la demanda del senyor Coronas sobre tenir en compte noms de 
dones, que ha estat una petició reiterada del Consell de les Dones del Districte. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, expressa el vot a favor del seu grup. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, manifesta el vot a favor del seu grup 
i s’afegeix a la petició del senyor Coronas. 
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El senyor Lluís Bou i Dalmau, del GMDCiU, expressa el vot a favor del seu grup. 

El president subscriu també la demanda del senyor Coronas i diu que al Nomenclàtor 
sempre, com en tants altres àmbits de la vida pública, hi ha més presència de noms 
masculins que de noms de dones.  

Tot seguit, destaca que continua havent-hi un deute amb l’escriptor Joan Sales, ja que 
el seu paper en la literatura catalana és cabdal. Recorda que enguany és el centenari 
del naixement del senyor Sales i pensa que probablement és un dels homes que es va 
acostar d’una manera més precisa i més poètica a la guerra civil amb la seva gran 
novel·la Incerta glòria. Comenta que diu tot això perquè no posin altres injustícies 
contra una que li sembla que avui estan, en certa manera, corregint. 

S’aprova la proposta per unanimitat. 

b) Proposicions dels grups municipals 

No n’hi ha. 

D) Part de control: 

a) Proposicions / Declaracions de grup 

Del Grup del PSC:  

4. Que el Consell Plenari del Districte d’Horta-Guinardó acordi, de cara al futur i 
tal com havia fet durant 25 anys, el tornar a organitzar conjuntament amb el 
Centro Salvador Allende i l’Associació de Suport a les Organitzacions 
Populars Xilenes, per tal que el tradicional acte d’homenatge a Salvador 
Allende que cada 11 de setembre se celebra a la plaça que duu el seu nom, 
recuperi el caràcter institucional que sempre havia tingut 

La senyora Cristina Gómez Salmerón, del GMDPSC, formula la proposició. 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, del GMDCiU, manifesta el vot en contra del seu grup, ja 
que el govern municipal no té consciència que aquest acte hagi perdut aquest caràcter 
institucional en cap moment. Explica que el Districte va intervenir de la manera 
següent: assumint els costos de comunicació i el director de comunicació del Districte 
va ser-hi present; fent constar l’acte a l’agenda d’activitats dels regidors i consellers 
municipals; coordinant l’acte; donant suport logístic (tarima, so, divulgació); fent 
l’ofrena floral; assumint el cost d’obrir el Centre Cívic del Carmel per si era necessari; i 
assistint el president del Consell i la regidora del Districte, que van ser els qui van fer 
l’ofrena floral, i que no hi van parlar perquè els organitzadors així ho van decidir.  

Conclou manifestant la seva sorpresa per l’enrenou i el zel per aquest acte, i remarca 
que també li hauria agradat veure aquest enrenou i zel per defensar la Diada Nacional 
de Catalunya, que no s’havia fet mai en aquest Districte i que ha estat l’actual govern 
municipal qui l’ha començada a fer.  

La senyora Gómez replica que el que acaba de dir el senyor Bou és fals, ja que el 
Centro Salvador Allende fins dies abans de l’acte no va tenir cap resposta formal per 
part del Districte, i la resposta només va ser la que reben totes les entitats, que és una 
tarima i un equip de so, quan durant vint-i-sis anys en aquest Districte s’ha organitzat 
un acte en record i homenatge a la figura del Salvador Allende, que ha anat sempre 
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més enllà del Districte i que havia tingut el suport institucional de diferents regidors i 
regidores que han estat en aquest Districte, així com de l’alcalde. Afegeix que quan el 
senyor Bou parla de divulgació torna a mentir, ja que no es va rebre cap invitació per 
part del Districte i ni tan sols van fer els tríptics informatius, que els va haver d’assumir 
l’entitat. 

Demana una mica d’esforç per un acte que recorda no només la història de Xile, sinó 
la història de milers de catalans que es van exiliar i que van trobar a Xile una terra 
d’acollida. També sol·licita que el govern del Districte tingui una mica de sensibilitat 
envers temes que durant molts anys s’han cuidat i que facin d’aquest Districte un 
districte obert, plural i divers, com sempre ha estat i on tothom ha tingut cabuda. 
Afegeix que s’han de replantejar les maneres de cara a l’any vinent i demana que 
tinguin la delicadesa de donar el suport institucional que l’acte mereix, ja que avui han 
demostrat una mica de cinisme quan diuen que l’acte ha tingut tot el suport per part del 
Districte, i això és totalment fals. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, expressa el vot a favor del seu grup. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, manifesta el vot a favor del seu 
grup. Retreu al senyor Bou que fa anys que està en aquest Districte i que ha estat en 
altres actes en homenatge a Salvador Allende, per la qual cosa sap perfectament el 
suport institucional que aquest acte rebia per part del Districte i, per tant, no entén de 
cap manera com pot fer una intervenció, dient que havien donat tot el suport 
institucional en aquest acte i, a més, fer-la amb cinisme davant part de l’organització 
d’aquest acte, que saben perfectament què és el que ha fet i no ha fet el Districte. 
Conclou dient que els sembla que ara mateix el govern municipal no és digne de 
formar part d’aquest acte d’homenatge al president xilè, Salvador Allende. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, expressa el vot a favor del seu grup, 
ja que ha estat un acte que s’ha anat mantenint com a institucional durant vint-i-cinc 
anys, i manifesta que, encara que el seu grup no hi participa, l’entén i el respecta 
democràticament. 

La sala aplaudeix. 

La regidora creu que és bastant excessiu que un grup polític s’apropiï d’aquest acte i, 
a mes, expulsi i digui que altres grups no són dignes de ser-hi presents. Confirma que 
aquest govern ha estat a l’acte, li ha donat suport, ha estat al costat de les entitats i 
afegeix que ella personalment no va poder fer l’ofrena a Rafel de Casanova per poder 
ser present a la plaça Salvador Allende. Assegura que tant la consellera tècnica com el 
director de Comunicació hi han dedicat temps i que el govern del Districte hi ha abocat 
molts recursos per fer possible aquest acte. Demana que no s’apropiïn d’aquest acte i, 
sobretot, que no siguin tan sectaris de dir que hi ha ciutadans, entitats i governs que 
no són dignes d’anar a un acte que és d’homenatge i de reconeixement, però també 
de defensa de la llibertat, dels drets humans i fonamentals, amb els quals aquest 
govern estan plenament d’acord i els defensaran allà on faci falta. 

La senyora Gómez demana que, per respecte a les entitats organitzadores i als 
centenars de ciutadans que assisteixen a aquest acte en record i homenatge a la 
figura de Salvador Allende, el govern del Districte no atempti a la veritat i sigui sincer i 
reconegui la falta de suport que ha tingut aquest any, ja que reitera que no ha estat el 
mateix que el dels darrers anys.  
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El president agraeix la presència dels organitzadors de l’acte del Salvador Allende que 
han tingut la paciència de ser-hi. Espera i desitja que tots els malentesos s’arreglin i 
que l’acte torni a tenir el caràcter institucional que sempre havia tingut. 

La sala aplaudeix. 

S’aprova la proposta amb el vot en contra del GMDCiU i el vot a favor de la resta de 
grups. 

Del Grup del PPC: 

5. Que el Consell del Districte d’Horta-Guinardó acordi: començar les 
actuacions necessàries de cara a la millora d’accés al costat nord de la ronda 
des del carrer Joan de Mena, a fi de facilitar l’accés de les persones amb 
mobilitat reduïda 

La senyora Felisa Vila San Millán, del GMDPPC, formula la proposició. Enumera els 
arguments de la manera següent: primer, la dificultat que tenen els veïns i les veïnes 
amb mobilitat reduïda per accedir al costat nord de la ronda des del carrer Joan de 
Mena, atès el pendent pronunciat que hi ha i el fet que l’ús de l’ascensor és també 
dificultós en el cas que les persones amb dificultats no vagin acompanyades; segon, 
que l’Associació de Veïns de la Vall d’Hebron va presentar una proposta que consistia 
a fer una rampa en el pas subterrani que ajudaria a superar el desnivell existent; i, 
tercer, que el seu grup defensa la cobertura total de la ronda, però que mentrestant 
que no es fa, consideren que s’han de donar solucions satisfactòries als veïns i veïnes 
amb mobilitat reduïda. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta el vot a favor del seu 
grup, atès que van fer també una proposta similar, però en un sentit més ampli, en la 
qual demanaven la recuperació del passeig de la Vall d’Hebron, tot i que pensen que 
la solució no passa només per una mesura concreta com aquesta.  

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, expressa el vot a favor del seu 
grup, ja que pensen que certament cal millorar l’accessibilitat d’aquest espai.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, del GMDCiU, manifesta el vot en contra del seu 
grup. Explica que els Serveis Tècnics del Districte han estudiat la millor connexió entre 
els dos costats de la ronda de Dalt, i fa saber que el resultat d’aquest estudi és que el 
fet de complir amb la normativa vigent significa fer una rampa de 78 m lineals, cosa 
que, a més de no solucionar la mobilitat de persones reduïdes, fa que es creï una altra 
barrera paral·lela a la ronda. Per la qual cosa comenta que es posen a disposició del 
PP per treballar-hi en la Comissió d’Urbanisme i veure si hi ha una solució millor, ja 
que aquesta no és adient, atesa la diferència de cotes que hi ha. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, expressa el vot a favor del seu grup, 
ja que l’objectiu de la proposició és facilitar l’accés de persones amb discapacitat o 
amb mobilitat reduïda. 

La senyora Felisa Vila pregunta què és el que ha canviat de fa dos anys a ara, ja que 
fa dos anys CiU van fer la mateixa proposta que el PP fa avui. Demana, per tant, que 
prenguin unes mesures més serioses i que tinguin una mica més de coherència.  

El senyor Puelles li respon que el que el govern municipal ha fet és estudiar la solució 
perquè estaven compromesos amb aquesta actuació, i reitera que la conclusió 
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d’aquest estudi ha estat que aquesta solució és inviable tècnicament i que no aporta 
cap millora per a les persones amb mobilitat reduïda. Tornar a dir que els ofereixen la 
possibilitat de treballar conjuntament per millorar la connexió dels dos costats de la 
ronda, però afirma que no poden acceptar una proposició que significa crear un 
problema nou en comptes de solucionar-ne un altre. 

S’aprova la proposta amb el vot en contra del GMDCiU i el vot a favor de la resta de 
grups. 

Del Grup d’ICV-EUiA: 

6. Que el Consell Municipal del Districte d’Horta-Guinardó acordi:  

1. Que el Districte d’Horta-Guinardó continuarà impulsant i donant suport als 
5 objectius fonamentals de l’agermanament. Entre ells, el d’estrènyer els 
vincles de fraternitat entre els habitants d’Horta-Guinardó i Bu Craa, i donar a 
conèixer la situació del poble sahrauí 

2. Que per fer-ho, el Districte d’Horta-Guinardó es compromet també a donar 
a conèixer aquest agermanament i a organitzar periòdicament un acte anual 
de commemoració de l’agermanament del Districte d’Horta-Guinardó amb la 
daira de Bu Craa (República Àrab Sahrauí Democràtica), comptant amb la 
col·laboració de les entitats del districte que treballen pels objectius de 
l’agermanament 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, presenta la proposició. Explica que 
el 6 de desembre de 2004 la regidora del Districte d’aleshores, la senyora Elsa Blasco, 
i l’alcalde de la daira de Bu Craa, Slud Bachir, van signar un protocol d’amistat i 
agermanament entre les dues institucions. Exposa que amb aquest conveni es feia 
evident la difícil situació del poble sahrauí i es declarava la voluntat d’ambdues parts 
de, primer, col·laborar en la consecució de la pau, de la llibertat, del progrés i de la 
cooperació en el desenvolupament material, cultural i social; segon, fomentar l’amistat 
i estrènyer els vincles entre Horta-Guinardó i Bu Craa; tercer, desenvolupar activitats i 
mobilitzacions d’intercanvi d’idees i experiències; quart, mantenir enllaços a través 
d’acollides temporals mitjançant el programa de colònies d’estiu per als infants 
sahrauís; i cinquè, divulgar la problemàtica que viu també el poble sahrauí col·laborant 
amb actuacions que contribueixin a celebrar el referèndum d’autodeterminació i la 
resolució pacífica d’aquest conflicte. Recorda que, des d’aleshores ençà, s’elabora un 
programa d’actuació amb diversos objectius, el principal dels quals és dur a terme 
activitats humanitàries. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta el vot a favor del seu 
grup, ja que pensen que aquest acte d’agermanament és molt important per al 
districte, per a la ciutat i per al país. Creuen que els actes d’agermanament amb altres 
pobles que pateixen l’ocupació i la negació de l’exercici del seu dret a decidir han de 
rebre tot el seu suport. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, expressa el vot a favor del seu grup, 
atès que volen que es reprengui aquest projecte amb la força que havia tingut en els 
seus moments inicials. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, manifesta el vot a favor del seu grup. 
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La senyora Iolanda Latorre i Roldán, del GMDCiU, expressa el vot a favor del seu 
grup, ja que són coneixedors del conveni i estan disposats a continuar complint els 
acords que van prendre altres governs del Districte. Es congratula que per unanimitat 
es voti a favor, entre altres temes, el fet que un poble pugui autodeterminar-se.  

La senyora Mir celebra la unanimitat del vot a favor. Suposa que el Districte ja els farà 
saber la data per establir aquest acte i les actuacions que s’organitzaran per aquest 
homenatge, ja que també en voldran ser partícips.  

S’aprova la proposta per unanimitat. 

Del Grup d’UpB: 

7. El Consell del Districte d’Horta-Guinardó acordi:  

Informar, a través del despatx d’ofici, dels desnonaments hipotecaris i de 
lloguer que s’executin als nostres barris, detallant-ne el nombre de persones 
(majors i menors d’edat) que són afectades i en quina situació resten 
aquestes persones 

Recollir les dades dels desnonaments executades en els darrers dos anys als 
barris d’Horta-Guinardó, amb el mateix nivell de detall per tal de donar-les a 
conèixer en el proper Consell Plenari de Districte 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, presenta la proposició. Exposa que 
la crisi econòmica afecta molts dels veïns i veïnes del districte i provoca que moltes 
famílies no puguin fer front al pagament d’hipoteca de la seva llar habitual i es trobin 
exposats al desnonament per impagament. En aquest sentit, fa palès el 
desconeixement d’aquest Consell Plenari sobre la magnitud real d’aquest problema, ja 
que no tenen dades oficials sobre els desnonaments que s’han produït al districte. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, expressa el vot a favor del seu 
grup, ja que pensen que aquesta és una problemàtica absolutament important ara 
mateix i, per tant, el govern del Districte hauria de saber quina és la realitat del territori 
i informar-ne també a la resta de grups.  

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, manifesta el vot a favor del seu grup. 
Matisa que, tot i que el fons de la proposta és totalment correcte, ja que la situació en 
què es troben moltes famílies és dramàtica, remarca que, a la pràctica, és el Consell 
General del Poder Judicial qui té coneixement i qui ha de facilitar les dades per a un 
posterior informe i que, concretament en aquest cas, haurien de ser els Serveis 
Socials i l’Ajuntament de Barcelona. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, expressa el vot a favor del seu grup, 
ja que volen conèixer els veïns i les veïnes del districte que estan afectats per aquesta 
qüestió. 

La senyora Iolanda Latorre i Roldán, del GMDCiU, manifesta el vot en contra del seu 
grup no perquè no vulguin donar-los les dades, que les els donarien, sinó perquè no 
tenen les eines materials, ja que aquesta demanda els obligaria a desenvolupar unes 
accions que no aporten cap solució, que els traurien molt de temps i que són de 
dubtosa legalitat, sobretot pel que fa als menors, atès que les dades personals estan 
especialment protegides per la llei i, per tant, l’Ajuntament de Barcelona no pot accedir 
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als fitxers de persones desnonades o en via de desnonaments que pertanyen als 
tribunals de justícia. 

D’altra banda, exposa que els acords del govern municipal per evitar patiment a les 
persones desnonades han possibilitat que, quan hi hagi menors a càrrec o persones 
vulnerables, sempre que donin el seu permís, els procuradors informaran els Serveis 
Socials del procediment de llançament. Pel que fa als Serveis Socials, afirma que 
només coneixen les dades de les persones que voluntàriament han decidit demanar-
los ajuda. Afegeix que les forces de seguretat que també hi estan implicades tenen 
aquestes dades, però només les donen, a vegades, quan els jutges els les demanen.  

Els retreu que això no està passant només ara, sinó que estava passant abans, quan 
tots els grups, que han votat a favor, tenien possibilitat, quan hi havia més recursos, de 
fer un programa informàtic perquè aquestes dades es poguessin discriminar per 
districtes. Explica que ara mateix el recompte s’ha de fer manualment i, atesa la 
situació, creuen que el més adient és continuar treballant per solucionar els problemes 
d’aquestes persones i no generar una problemàtica amb les diferents administracions. 
Conclou dient que durant aquest any han estat més dedicats a acords amb els 
procuradors, amb els bancs i les caixes, i amb negociacions amb les persones per 
solucionar el problema que no per fer públic un problema molt íntim, que desperta tota 
la seva empatia i que no els sembla que sigui una bona manera de tractar-lo, fent 
públic el nombre de persones que han estat desnonades.  

El senyor Coronas agraeix el to de la resposta, però no la comparteix. Opina que 
també és un tema sensible el de les persones sense sostre i avui en dia tenen dades i 
mapes del nombre de persones sense sostre que hi ha a la ciutat. Puntualitza que no 
estan demanant dades personals, sinó que el que demanen és la quantitat de 
persones, ja que és a partir del coneixement i del mapa de la ciutat que es poden fer 
una idea i aportar solucions més concretes. Pensa que, com que l’Ajuntament executa 
la plusvàlua on es fa un desnonament, no deu ser tan difícil aconseguir aquestes 
dades i fixar el nombre de persones. 

El president matisa que la proposició s’aprova, perquè té tots els vots favorables dels 
grups i l’abstenció del grup municipal del govern. Comenta que la secretària li fa 
avinent que el despatx d’ofici està format pel conjunt de resolucions que es dicten pels 
diferents òrgans del Districte i que la informació que es demana no és una resolució; 
motiu pel qual no es pot incorporar en el despatx d’ofici.  

S’aprova la proposta amb l’abstenció del GMDCiU i el vot a favor de la resta de grups. 

b) Proposicions amb contingut de declaració institucional  

No n’hi ha. 

c) Precs  

Del Grup del PSC: 

8. Que el govern del Districte prengui, a falta del necessari estudi de mobilitat 
del barri, ni que sigui de manera provisional i tal com es fa en altres vies de 
circulació del districte, habiliti de manera immediata espais on poder 
estacionar, tal com demanen els veïns, des de les 8 del vespre a les 8 del 
matí, evitant d’aquesta manera, tal com passa ara, que tinguin de deixar els 
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seus vehicles en llocs on està prohibit fer-ho, en els que la permissivitat de la 
Guàrdia Urbana s’acaba a les 7 del matí 

Del Grup d’UpB: 

9. Que es planifiqui una solució per garantir les places d’aparcament 
necessàries als veïns i veïnes dels carrers de Mühlberg i Pasteur i que, 
mentre aquesta solució no sigui efectiva, s’habilitin zones de tolerància 
definint els paràmetres d’ubicació i horari 

El president informa que tractaran conjuntament els punts de l’ordre del dia números 8 
i 9, ja que tenen una temàtica molt propera.  

La senyora Cristina Gómez Salmerón, del GMDPSC, formula el prec. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, formula el prec i addueix l’existència 
d’aquest dèficit de places d’aparcament. En aquest sentit, demana que mentre es 
cerca una solució definitiva, s’habilitin zones de tolerància amb uns paràmetres 
d’ubicació i d’horari definits. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, no accepta els precs. Contesta 
que, tal com van quedar amb els representants dels veïns i veïnes dels carrers Pasteur 
i Mühlberg, el govern municipal està treballant per cercar alternatives d’aparcament 
dins la zona d’influència d’aquests carrers. Comunica que, malauradament, les 
propostes d’aparcament en el règim de concessió del carrer Arenys o de la plaça 
Salvador Allende no han funcionat, ja que tenen una taxa d’ocupació aproximadament 
d’un 30%.  

Pensen que l’espai públic ha de ser compartit entre vianants i conductors sense que 
cap dels dos menystingui els drets de l’altre i amb unes condicions de seguretat 
suficients, per la qual cosa creuen que les propostes i estudis que el govern municipal 
presentarà han de ser debatudes àmpliament i opinen que segurament el Consell de 
Barri és l’espai adient per parlar-ne. Considera que la solució ha de ser conjunta per 
als problemes d’aparcament, d’accessibilitat i de voreres. Comparteixen la preocupació 
dels grups per la situació, però assegura que no poden cercar solucions de manera 
immediata perquè no n’hi ha, per la qual cosa reitera que les propostes han de ser 
molt consensuades.  

La senyora Gómez fa palesa la incoherència del govern municipal quan, d’una banda, 
reconeix que Can Baró té un problema de mobilitat però, de l’altra, redueix el bus de 
barri, imprescindible per al barri. S’exclama que el govern municipal admet que el 
cotxe és necessari, però no dóna cap resposta als veïns i veïnes del carrer Pasteur ni 
del barri, que veuen que no poden aparcar enlloc. Es queixa que el govern municipal 
s’ha passat molts anys dient que farien moltes actuacions a Can Baró, però ara resulta 
que projectes com Ramiro de Maeztu no són prioritaris i que al pàrquing del parc Güell 
tampoc s’hi pot aparcar, ja que ho han d’estudiar. Conclou dient que els moments són 
complicats i requereixen de respostes, perquè darrere de petits incidents hi ha grans 
problemes per a la ciutadania, i en aquest sentit, els demana que parlin de manera 
immediata amb els veïns i les veïnes i que, a part de bones paraules, actuïn tan aviat 
com sigui possible. 

El senyor Coronas demana que el govern municipal obri una mica la mentalitat amb 
aquest tema, perquè realment afecta molta gent i és un dèficit històric de planificació 
mal feta d’aquesta ciutat. Constata que hi ha persones allà que tenen aquest 
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problema, que és real, que el viuen cada dia i que es troben amb una sanció per 
aparcar malament perquè no poden aparcar en un altre lloc. Conclou dient que la 
solució no són els aparcaments de la plaça Salvador Allende ni del carrer Arenys, ja 
que coneixen la distància a la que estan d’aquella zona i quines són les pujades i 
baixades que hi ha, sinó que ha de ser alguna cosa més efectiva. 

El senyor Puelles puntualitza que ha esmentat aquests aparcaments per explicar que 
el règim de concessió no està funcionant en aquesta època de crisi, i no tant per als 
usuaris, ja que admet que aquests aparcaments estan massa lluny i els pendents són 
impossibles. Està d’acord que és una manca de planificació. Li retreu a la senyora 
Gómez que la immediatesa que demana ara la podia haver aplicat el PSC, ja que va 
governar durant molts anys i va planificar malament la ciutat, en un moment en què hi 
havia recursos però que no els va destinar a fer compatible l’ús del cotxe a Can Baró 
amb l’espai públic. Es queixa que sigui ara en la situació econòmica complicada quan 
demanin al govern municipal actual que solucioni un problema que va crear el govern 
anterior, tot i que assegura que faran tot el possible per millorar les condicions dels 
veïns i de les veïnes. 

Del Grup del PPC: 

10. Que se adopten las acciones oportunas para la recuperación de dichas zonas 
verdes, así como se establezca una planificación para la materialización de 
las obras 

El senyor Carlos Torrubiano i Blanco, del GMDPPC, llegeix el prec. Fa l’argumentació 
de la manera següent: primer, que durant la construcció de les sortides del metro de 
Coll-Teixonera, el 2006, es van eliminar les zones verdes i atès que, el juliol del 2011, 
es van posar tanques als solars i es va fer la planificació de la recuperació de les 
zones verdes; segon, que l’actual equip de govern, davant les nombroses queixes 
veïnals, va evidenciar la voluntat de cercar solucions; tercer, que aquestes tanques 
suposen un gran impacte sobre l’activitat econòmica de la zona, i també un impacte 
visual i en mobilitat sobre els ciutadans. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, no li accepta el prec. Explica 
que en el PAD, que van votar en contra, ja incorporaven les dues actuacions, com van 
informar els veïns i veïnes i la resta de grups en el Plenari passat. Assegura que 
aquestes actuacions les volen dur a terme en aquesta legislatura i esperen urbanitzar 
el carrer Batet al llarg del 2013. Fa saber que al carrer Arenys han engegat ja el procés 
de condicionament dels terrenys i s’ha publicat al Butlletí Oficial de la Província, cosa 
que vol dir que han iniciat el procés expropiatori i d’actuació d’aquest espai.  

El senyor Torrubiano replica que, primer, es tracta simplement de recuperar la zona 
com estava abans de les obres, és a dir, acabar les obres, i, segon, que no es tracta 
d’aprovar-ho en un PAD o res, sinó que és simplement tenir la voluntat de fer el que el 
govern municipal va dir que faria ja fa un any, que és recuperar la zona en el termini 
més breu possible, tal com van dir l’agost del 2011, i s’exclama que ha passat un any i 
que no hi ha fet res. Comenta que ara el problema és el PAD i fins que no s’acabi la 
legislatura no tindran garanties que això es farà, per la qual cosa demana simplement 
que es planifiqui la solució. 

El senyor Puelles creu que la solució és el PAD. Explica que han incorporat aquestes 
dues peticions i que també s’han fet ressò de les peticions dels veïns i les veïnes. 
Reitera que les volen dur a terme i assenyala que evidentment no poden fer totes les 



 

 75 

actuacions al mateix moment, sinó que cal fer-ne una planificació i un calendari. Torna 
a esmentar que les obres del carrer Batet estan previstes per al 2013 i que en el carrer 
Arenys estan esperant que el tema de la propietat quedi resolt, ja que tan bon punt 
quedi resolt, faran l’actuació. 

Del Grup d’ICV-EUiA: 

11. Que el govern del Districte presenti en el proper Consell Plenari del Districte 
un informe amb tots els projectes d’inversió i les seves dotacions 
pressupostàries que afectin el Districte d’Horta-Guinardó incloses en el 
Programa d’inversions municipal (PIM) 2012-2015 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, llegeix el prec.  

El senyor Lluís Bou i Dalmau, conseller de Ciutadania, Emprenedoria, Cultura i 
Promoció del Districte, no li accepta el prec, ja que afirma que, en principi, el que els 
demana la senyora Mir és difícil de fer. Explica que les inversions que es realitzaran al 
Districte són les que figuren al PAD i que en els pressupostos anuals es dotarà cada 
un dels projectes, segons la capacitat d’execució prevista en aquell any. Especifica 
que el criteri que se seguirà en el Districte és el mateix que el de la Casa Gran, és a 
dir, que quan es debati un programa d’inversions per a alguna obra concreta, també es 
debatrà en el Districte. Afegeix que en el PAM i el PAD s’inclouen les actuacions que 
s’efectuen a la ciutat, moltes de les quals són inversions.  

La senyora Mir puntualitza que estan demanant que el govern municipal compleixi el 
compromís que va expressar a l’inici de mandat en el sentit que dirien als ciutadans 
què costaven les actuacions incloses en el PAD, i el fet que associarien el PAD al 
pressupost.  

El senyor Bou assegura que no ho estan incomplint, ja que cada pressupost dotarà els 
projectes factibles anualment, i en posa com a exemple la plaça Eivissa, que en el 
moment en què tingui la dotació pressupostària per executar-la es farà i s’explicarà en 
els consells de bari als veïns i les veïnes. Per tant, opina que no es falta a la veritat, ja 
que serà absolutament transparent en cada moment. Però afirma que, en el proper 
Plenari, no poden dir totes les actuacions que faran durant els quatre anys.  

La senyora Mir li replica que el govern municipal no ha donat ni la xifra global 
d’inversió. 

12. Que el govern del Districte insti l’alcalde Trias a garantir la congelació de les 
tarifes de transport públic i restablir el servei de bus de barri els diumenges i 
festius 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, llegeix el prec. Fa l’argumentació 
següent: primer, que un dels compromisos del govern del Districte és treballar per a 
l’accessibilitat dels barris del districte, i consideren que una de les mesures més 
efectives d’accessibilitat al territori és la promoció i millora del transport públic; segon, 
que els darrers increments de tarifes aprovats el 2011 per ATM van ser desmesurats, 
amb pujades molt per sobre de l’IPC i amb increments de fins al 12% o el 10% en els 
títols més usuals; i, tercer, que l’anunci de nous increments per part de l’alcalde Trias, 
encara que els qualifiqui de modestos, atempta de nou contra l’accessibilitat d’uns 
barris ja castigats per l’increment de tarifes i per la supressió del servei de bus de barri 
els diumenges i els festius. 
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El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, no li accepta el prec. Explica 
que el govern municipal aposta clarament pel transport públic i, per aquest motiu, ha 
engegat la seva reordenació per fer-lo més eficient i entenedor, i a la vegada que això 
faci que s’incrementin els usuaris i que es pugui pal·liar el dèficit. Afirma que no els 
agrada haver d’apujar les tarifes, però assenyala que l’aportació estatal al transport 
públic es va reduir en 80 milions d’euros l’any passat, cosa que fa que aquests costos 
o bé es repercuteixen als ciutadans via impostos o als usuaris via increment de tarifes. 
Creuen que cap solució és bona i que segurament la més adient seria una combinació 
de les dues, però consideren que no poden plantejar una no apujada de tarifes fins 
que no sàpiguen les aportacions de totes les administracions implicades, i diu que, ara 
per ara, això només és una declaració d’intencions. 

Respecte al bus de barri, dóna a conèixer que ja han fet totes les gestions possibles 
amb totes les entitats de veïns i veïnes, amb TMB i amb l’Àrea Metropolitana perquè 
es pugui restablir. Comunica que han aconseguit que Sant Genís dels Agudells i Horta 
disposin d’un servei de bus els diumenges. 

La senyora Mir replica que no li sembla coherent que el govern municipal incrementi 
les tarifes del transport públic i al mateix temps promocioni l’ús del transport privat 
eliminant, per exemple, el que valia l’àrea verda o amb altres iniciatives. S’exclama 
que parlen del bus de barri però, en canvi, a Can Baró encara estan esperant que els 
donin una resposta per al 114. 

d) Preguntes 

Del Grup del PSC: 

13. Si el govern del Districte té coneixement d’aquest problema denunciat pels 
veïns que viuen a la zona on de manera notòria es produeixen els fets, quines 
mesures ha pres per tal de donar-hi una solució satisfactòria? 

El senyor Daniel Rosillo Molina, del GMDPSC, formula la pregunta. Argumenta que 
des de fa un temps als entorns del carrer Santuari amb Mare de Déu del Pilar s’han 
detectat alguns grups de joves que consumeixen i sembla que trafiquen amb drogues, 
situació que cal tenir en compte pel perill que comporta per al jovent iniciar-se en el 
consum de drogues de perfil baix com el cànnabis, ja que aquest consum pot propiciar 
i obrir el camí a consumir altres tipus de drogues més dures amb les conseqüències 
que sobre la salut i la convivència social això pot arribar a comportar. Afegeix que 
existeix l’agreujant que el lloc on es produeixen aquests fets està a prop de l’escola 
municipal de Coves d’en Cimany i que el mateix carrer també és de pas per a 
l’alumnat de l’escola Virolai. 

La senyora Iolanda Latorre i Roldán, consellera d’Igualtat d’Oportunitats, Qualitat de 
Vida i Seguretat, li contesta que el coneixement de la situació que tenen els cossos de 
seguretat i el Districte no s’assembla massa al que el senyor Rosillo descriu, ja que no 
els consta que els Mossos d’Esquadra hi hagin rebut cap trucada ni hi hagin fet cap 
denúncia, i només tenen constància que la Guàrdia Urbana va rebre una única trucada 
el 26 de maig de 2012. Amb tot, afirma que, atès que és una zona escolar, ja hi 
patrullen normalment a diari, i que estan patrullant més arran d’aquesta trucada. 
També afirma que ni a les reunions que es fan contínuament amb les associacions de 
veïns ni els veïns a les comissions de seguiment de la Guàrdia Urbana no han fet cap 
esment a aquest problema. Així doncs, reitera que no els consta que hi hagi una 
activitat il·legal de manera notòria; amb tot, assegura que la GU continuarà vigilant, ja 
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que és una zona escolar i, evidentment, els fets que el senyor Rosillo denuncia tenen 
prou importància com perquè parin esment. 

El senyor Rosillo li replica que només cal anar-hi els matins, a partir de les onze del 
matí, i passar per davant aquests col·legis per tenir informació en aquest sentit. Admet 
que no hi ha cap denúncia, ja que el veïnat i els comerciants tenen una mica de por. 
Considera, per tant, que seria interessant que no només la presència policial sigui 
efectiva, sinó que també els representants del govern del Districte anessin al barri del 
Carmel per tenir informació de primera mà. 

La senyora Latorre li respon que, en primer lloc, el govern del Districte coneix 
perfectament el barri del Carmel i, en segon lloc, es posa a la disposició del senyor 
Rosillo perquè li presenti els veïns i les veïnes que tenen aquest problema per poder 
trobar solucions amb els cossos de seguretat.  

El senyor Rosillo li agafa la paraula i diu que faran una volta conjuntament pel barri del 
Carmel. 

Del Grup del PPC: 

14. ¿Qué tipo de mantenimiento y con frecuencia se realiza sobre este tipo de 
instalaciones? ¿Tiene previsto el equipo de gobierno algún tipo de medidas 
extraordinarias para evitar las numerosas y habituales faltas de 
funcionamiento tal y como pudimos comprobar en el periodo estudiado en el 
que prácticamente ningún día funcionaban correctamente todos los tramos? 

El senyor Rafael Sánchez Cobo, del GMDPPC, formula la pregunta. Argumenta que el 
sistema d’escales mecàniques i els ascensors té una gran importància per a la 
mobilitat dels veïns i les veïnes dels barris del districte que tenen una orografia difícil 
com són Can Baró, el Guinardó i el Carmel, i es queixa que el seu grup municipal ha 
dut a terme durant algunes setmanes un estudi sobre el funcionament d’aquestes 
instal·lacions i n’ha detectat una continuada manca de funcionament. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, respon que hi ha tres tipus de 
manteniment: mensual, trimestral i anual. Fa saber que han demanat un informe sobre 
l’estat de manteniment i els dies o les hores que han estat en funcionament i aturats 
tant els ascensors com les escales mecàniques, i indica que els resultats són que des 
de l’1 de gener al 30 de setembre de 2012 tots els elements de comunicació estan per 
sobre del 90% de funcionament amb escreix, cosa que significa que la mitjana és 
gairebé un 95% de disponibilitat. Afegeix que aquesta disponibilitat descompta els 
moments en què es fan parades degudes a les tasques de manteniment. 

Atesos aquests resultats, comenta que no sap si la situació que exposa el senyor 
Sánchez és un cas puntual de mal funcionament d’alguna peça en concret i que 
aquesta aturada hagués coincidit mentre feien l’estudi, ja que no els consta ni la 
mancança de manteniment ni problemes tècnics. Per acabar, diu que, en la propera 
Comissió d’Urbanisme, posarà a disposició de tots els grups aquest informe, que 
inclou les dades compreses entre l’1 de gener i el 30 de setembre de 2012. 
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Del Grup d’UpB: 

15. Quins són els terminis d’execució previstos per a la creació del carril bici al 
passeig Maragall? 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, formula la pregunta, arran del fet 
que la Comissió de Seguretat i Mobilitat de l’Ajuntament de Barcelona va acceptar, el 
passat mes de juny, un prec presentat pel seu grup per a la creació d’un carril bici al 
passeig de Maragall.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, exposa que el prec es va 
acceptar a mitges, atès que no es podien concretar els terminis, i diu que, per aquest 
motiu, la resposta del seu grup ara és la mateixa. Dóna a conèixer que des de l’Àrea 
de Mobilitat s’està estudiant la possibilitat de crear un carril bici al passeig Maragall, 
que és un carrer adient per les seves cotes per la definició d’un carril bici, però 
assenyala que, des del punt de vista de mobilitat, hi ha molts mitjans de transport 
implicats i és una zona especialment atapeïda. Conclou dient que s’està efectuant 
aquest estudi, si bé puntualitza que no poden afirmar els terminis en què es durà a 
terme aquest carril bici i si caldrà alguna millora de la mobilitat per fer-lo servir. 

El senyor Coronas diu que li consta que al ROM no hi ha una opció d’acceptar a 
mitges un prec, per tant, el prec o bé s’accepta o bé es rebutja. Entén que, aleshores, 
la resposta és que no tenen fixats els terminis d’execució. 

El senyor Puelles reitera que la resposta és que s’està redactant un estudi de mobilitat 
i que quan tinguin l’estudi de mobilitat li respondran. 

e) Seguiment proposicions / Declaracions de grup 

Del Grup del PPC: 

16. Que se informe del estado en que se encuentran las actuaciones que se 
pedían en el prec 

La senyora Felisa Vila San Millán, del GMDPPC, formula la proposició de seguiment.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li respon que, atès que és una 
via bàsica, s’ha passat la petició a l’Àrea de Mobilitat. Fa saber que estan esperant el 
seu informe i que quan tinguin la resposta ja li faran saber. Comenta que la petició és 
del darrer Ple del 2 de juliol i demana una mica de paciència perquè l’Administració és 
eficaç, però mai és ràpida. 

El president puntualitza que ho hauria de ser. 

La senyora Felisa Vila li replica que tindran paciència, però afirma que no callaran, 
sinó que continuaran amb la proposició de seguiment, ja que aquesta proposició ve ja 
de l’anterior govern.  
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Del Grup d’ICV-EUiA: 

17. Que el govern informi de les gestions realitzades i de l’estat d’execució per 
donar compliment a la següent proposició presentada per aquest grup 
municipal i aprovada en el Plenari del Consell Municipal de Districte de 3 de 
juliol de 2012:  

«El Consell Municipal del Districte d’Horta-Guinardó acorda:  

»1. Demanar al Consorci d’Educació de Barcelona una major transparència 
en el procés d’oferta pública de places, que es faci marxa enrere en la 
modificació de l’oferta per al curs 2012-2013, i que es garanteixi una 
distribució equitativa de la matrícula als centres. 

»2. Reclamar al Consorci d’Educació de Barcelona el manteniment de tota 
l’oferta pública al Districte d’Horta-Guinardó, considerant prioritari conservar 
dues línies, des de P3 fins a 6è de Primària, a les escoles CEIP Mare Nostrum 
i CEIP Torrent d’en Melis. 

»3. Demanar la convocatòria urgent del Consell Escolar del Districte per 
tractar aquesta situació.» 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, formula la proposició de 
seguiment.  

El senyor Jaume Fibla i Papaseit, conseller de Coneixement, Infància, Adolescència, 
Joventut i Esports, remarca que l’actuació del Consorci és totalment transparent des 
de fa cinc anys. Li contesta que, en principi, l’oferta pública de places s’està mantenint 
a raó de la demanda que hi ha hagut durant aquest curs escolar.  

Pel que fa al CEIP Mare Nostrum, recorda que a l’anterior Plenari ja van informar que 
la regidora personalment havia fet les gestions amb el Consorci d’Educació de 
Barcelona, el qual havia adquirit el compromís que el curs vinent oferiria un altre cop 
les cinquanta places de P3, mentre que quant al CEIP Torrent d’en Melis indica que 
hauran d’esperar a saber la demanda del proper curs. Anuncia que la setmana vinent 
els arribarà ja la convocatòria del Consell Escolar, que es farà sobre el 17 d’octubre, 
sense que encara s’hagi concretat exactament la data, ja que falta confirmar la 
presència d’alguns directors de centre que els havien demanat un canvi de data. 

La senyora Mir replica que no li sembla massa efectiu que demanin una convocatòria 
urgent i que avui s’hagin assabentat de la proposta del 17 d’octubre. S’exclama que 
van sol·licitar dades del procés d’oferta de places i no les han rebudes. Especifica que, 
de fet, van demanar que es convoqués el Consell per poder discutir aquesta situació a 
partir de les dades i es queixa que això tampoc no ho han fet. Conclou dient que no hi 
ha ni transparència per part del Consorci ni efectivitat per part del Districte, que no ha 
complert cap de les seves peticions. Per acabar, pensa que cal cercar una solució per 
al proper curs per al CEIP Torrent d’en Melis i no esperar a veure què passa. 

El senyor Fibla puntualitza que el CEIP Torrent d’en Melis aquest any ha tingut una 
baixada de places, i afirma que si l’any que ve, en principi, torna a tenir demanda, tant 
la regidora com ell mateix, lluitaran en el Consorci perquè es pugui fer la reobertura 
d’aquesta aula. Explica que es va plantejar un Consell Escolar el 2 de juliol però, com 
que hi havia molts directors d’escola que ja estaven de vacances, els van demanar 
que el fessin un cop engegat el curs escolar 2012-2013, motiu pel qual diu que es 
convoca aquest mes d’octubre. 
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Del Grup d’UpB: 

18. Que s’informi de l’estat d’execució del prec acceptat en el Consell Plenari del 
Districte d’Horta-Guinardó de març del 2012 amb el següent contingut:  

«El Consell del Districte d’Horta-Guinardó acorda: 

»Realitzar un inventari de totes les antenes emissores ubicades en el turó de 
la Rovira. 

»Detallar la propietat de cadascuna de les antenes, el seu ús concret i 
determinar si compten amb permís d’instal·lació i/o emissió. 

»Elaborar un projecte de racionalització de l’activitat i les instal·lacions, a 
partir de la informació obtinguda i de forma conseqüent amb el parc dels 
Tres Turons.» 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, formula la proposició de seguiment.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li contesta que en aquest 
moment no poden concretar un termini de resolució de la demanda, que per històrica 
no és menys evident que cal resoldre, però afirma que el govern municipal manté el 
compromís de resoldre l’actuació en aquesta legislatura. 

El senyor Coronas li replica que la resposta ja parla per si sola i demostra que no s’hi 
ha fet res o que el poc que s’ha fet no es pot concretar en res, per la qual cosa hauran 
d’esperar més, cosa que diu que evidencia, una vegada més, la lentitud de 
l’Administració. 

E) Declaracions institucionals 

No n’hi ha. 

 

 

En no haver-hi altres assumptes a tractar, el president aixeca la sessió a les 22.13 h. 

 

 

 

La cap del Departament de Serveis Jurídics-Secretaria   Vist i plau  
           El president 
  


